

الثلاثاء، 28 شباط/فبراير 2023

ملخص

من الساعة 14:00 إلى الساعة 16:00 (بتوقيت وسط أوروبا)

اعتمدت الجمعية العامة الـ145 للاتحاد البرلماني الدولي في تشرين الأول/أكتوبر 2022، قراراً بعنوان: الزخم البرلماني لدفع عجلة التنمية المحلية والإقليمية للبلدان التي تشهد مستويات عالية من الهجرة الدولية ووقف جميع أشكال الاتجار بالبشر وانتهاكات حقوق الإنسان، بما في ذلك تلك التي ترعاها الدولة. يدعو القرار "جميع الحكومات والبرلمانات أن تتخذ إجراءات كلية هادفة ومنسقة، بما في ذلك سن تشريعات، وتجرى الإتجار والتهريب".

ولتسليط الضوء على هذه المسائل المثيرة للقلق، ودعم حشد البرلمانيين الشباب للعمل على التوصل إلى حلول من منظور صنع السياسات، ينظم الاتحاد البرلماني الدولي جلسة الإحاطة الخامسة عبر الإنترنت من سلسلة التمكين للبرلمانيين الشباب التابعة له، حول العمل الجبري والاتجار بالبشر.

وإن أعضاء الاتحاد البرلماني الدولي مدعوون إلى تسجيل شاب واحد وبرلمانية شابة واحدة للمشاركة في جلسة الإحاطة. وسيعقب العروض التي يقدمها الخبراء نقاش بين البرلمانيين الشباب يهدف إلى تبادل الممارسات الجيدة بشأن القضاء على العمل الجبري والاتجار بالبشر.

وستتوفر الترجمة الفورية باللغات الإنجليزية، والفرنسية، والإسبانية، والعربية.

● [الاتحاد البرلماني الدولي ومنظمة العمل الدولية، القضاء على العمل الجبري: دليل للبرلمانيين، رقم 30 \(2019\)](#)

● [مشاركة الشباب في البرلمانات الوطنية](#)

● [حملة أنا أقول نعم للشباب في البرلمان](#)

Empowerment Series for Young Parliamentarians

Tuesday, 28 February 2023

Summary

14:00 to 16:00 CEST

In October 2022, the 145th IPU Assembly adopted the resolution entitled Parliamentary impetus to local and regional development of countries with high levels of international migration and to stopping all forms, including state-sponsored, of human-trafficking and human rights abuses. The resolution “calls upon all governments and parliaments to take holistic meaningful and coordinated action, including enacting and enforcing legislation criminalizing trafficking and smuggling”.

To shed light on these issues of concern and support the mobilization of young parliamentarians to work on solutions from a policymaking perspective, the IPU is organizing the fifth online briefing of its Empowerment Series for young parliamentarians on forced labour and human trafficking.

IPU Members are invited to register one young male and one young female parliamentarian to participate in the briefing. Presentations by experts will be followed by discussion among young MPs aimed at sharing good practices on the elimination of forced labour and human trafficking.

Simultaneous interpretation will be available in English, French, Spanish and Arabic.

- [IPU and ILO, Eliminating Forced Labour: Handbook for Parliamentarians, No 30 \(2019\)](#)
- [Youth Participation in National Parliaments](#)
- [I Say Yes campaign](#)